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Hvidovre Lærerforening 
Danmarks Lærerforening kreds 14 
Gungevej 8 A 1., 2650 Hvidovre 
Tlf. 36777014 email: 014@dlf.org 
www.dlfkreds14.dk 

 

8. februar 2024 

Til Kredsstyrelsen 
 

Referat af kredsstyrelsesmøde onsdag den 7. februar 2024 kl. 10.30 - 14.45 på kredskontoret, 

Gungevej 8a, 1., 2650 Hvidovre 

 

Deltagere: MBL, MK, EJ, RB, LP, FB, PJ, BT, KB, CN, GG 

Mødeleder: RB, Referent: PJ 

  

Referat: 
 

TR-timen          (60 min.) 
 

1. Løntjekskemaer (RB) 
Der er flere løntjekskemaer på vej – men først på næste møde. 

 

2. Konkret udfordring til sparring 
CN har et ønske om sparring ifht. udfordringer med trivslen blandt de ældste elever – og hvad det 

gør ved lærernes arbejdsmiljø. 

Der blev givet sparring. 

 

3. Arbejdstid 
Afklarende fortolkninger, spørgsmål m.m. 

• Praktikfinansiering (KB) 

Praktiklærere/-vejledere skal aflønnes efter den gældende (centrale) praktikaftale, som er 

helt uafhængig af den økonomi, der tilflyder skolerne fra KP, når skolen har praktikanter. 

• Store bededag 

Kommunalbestyrelsen har valgt at ændre i skolernes ferie- og fridagsplaner for de 

kommende skoleår, og derfor er disse sendt i høring (igen). Dette påvirker ikke vores 

arbejdstidsaftale. 

 

4. Gensidig orientering 
Det var som altid spændende. 

 

5. Meddelelser 

• Formand 

• Næstformand: Skal (som kredsens AMA) til arbejdsmiljøkonference d. 6.-7. maj. 

• Kasserer 

• Konsulent/sagsbehandlere:  Der er HV-kursus for TR-suppleanter d. 27. maj. 

• Div. udvalg   

• Center-MED MBL orienterede, referat fra CenterMED er udsendt  

• Hoved-MED MBL orienterede, referat fra HovedMED er udsendt  
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• Skolekontaktrådet  Der er møde den 22/2. CN og MBL deltager 

• Andre 

6. Godkendelse af referat fra d. 6. december 2023 
 Godkendt. 

  

7. Fastlæggelse af dagsorden 
Punkt 15 flyttes op i TR-timen som første punkt. Under punkt 8 evalueres også kredsinternatet. 

 

8. Evaluering af HV-temadag om arbejdsmiljø + kredsinternat  (15 min.) 
1) Havde indholdet relevans, og har det givet anledning til yderligere lokalt på skolerne? 

2) Temadagen var afkortet ifht. til tidligere år. Hvad er kredsstyrelsens holdning til dette? Skal det 

fortsætte sådan fremadrettet? 

Der var generelt positive tilbagemeldinger på indholdet på HV-temadagen – og særligt Nana 

Vaabens oplæg. Oplægsholderne kunne dog godt aktivere tilhørerne lidt mere, end det var tilfældet 

denne gang, men der er opbakning til at fastholde den afkortede dag. På nogle skoler har indholdet 

på temadagen allerede sat sig spor. 

 

Der var også gode tilbagemeldinger på indholdet på kredsinternatet. Der er i sig selv en værdi i at 

være lidt væk og have god tid til fordybelse, ligesom det er en god mulighed for nye medlemmer i 

kredsstyrelsen at blive integreret. Tidspunktet fungerede godt (måske med undtagelse af vejret), 

men der kunne også være en idé i at holde det i løbet af efteråret de år, hvor der har været afholdt 

TR-valg.  

 

9. ”Arbejdsskadestatistik 2022”       (15 min.) 
1) Gennemgang af hovedindhold og opmærksomshedspunkter. 

Bilag: Kredsudsendelse 004/2024 

Kredsens arbejdsmiljøansvarlige gennemgik kredsudsendelsen hovedindhold. Husk altid at sikre 

dokumentation for straks-symptomer (lægebesøg, evt. vidneudtalelser, fotodokumentation), og husk 

at få sendt potentielle erstatningsudløsende sager videre til sekretariatet. 

 

10. Forberedelse til GF – herunder vedtægtsændringer   (15 min.) 
1) Vi gennemgår den foreløbige dagsorden. 

2) Kredsstyrelsesmedlemmer tilkendegiver kandidaturer til div. poster 

3) PR-strategi fastlægges 

Den foreløbige dagsorden blev gennemgået. Der er fundet en dirigent. Vi skal have afklaret, 

hvordan den mundtlige beretning skal afvikles (indslag fra udvalgene, medlemsdebat etc.), og her 

kunne emnerne fx være Sammen om Skolen og kommunikationsstrategi. Udvalgene drøfter dette på 

næstkommende udvalgsmøde og kommer med input til, hvad de kan byde ind med (indhold + form). 

Formanden tilkendegav, at han agter at genopstille, ligesom der var tilkendegivelser fra diverse 

kandidater til pladsen som kongresdelegeret (udover formanden, som er født delegeret) og de to 

suppleanter til de kongresdelegerede. 

 

11. Intern temadag d. 3. april       (10 min.) 
1) Drøftelse af form, indhold og sted 

Der er, siden vi satte datoen i kalenderen, både blevet indkaldt til kredsformandsmøde og møde i 

Hoved-MED d. 3. april, og datoen er ikke meldt ud, så vi flytter temadagen til enten en anden dato 

i april eller lige efter sommerferien. Af samme grund udsætter vi drøftelse af form, indhold og sted. 

 

12. Regeringens folkeskoleudspil       (15 min.) 
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1) Drøftelse af parterne i Sammen om Skolens fælles budskaber til forligskredsen vedrørende de 

initiativer i udspillet, der vedrører udskolingen.  

Bilag: Information fra sekretariatet 31-01-2024: Folkeskoleudspil ’Frihed og fordybelse’ 

Der blev givet en kort orientering om budskaberne. Det er positivt, at man vil frisætte valgfag og 

kigge på det store prøvetryk. 

 

13. Medlemsweekend         (10 min.) 
1) Endeligt program fastlægges 

2) Med udgangspunkt i punkt 12 drøfter kredsstyrelsen, hvordan vi forbereder debatten mellem 

Mattias Tesfaye og Gordon Ørskov Madsen. 

3) PR-strategi fastlægges, tilmeldingsprocedure besluttes. 

Udover det fælles oplæg fra ministeren og formanden, er der et oplæg fra Nana Vaaben. Vi satser 

på musik – men næppe quiz – som aftenunderholdning. Medlemsweekenden kan også benyttes til at 

markere Danmarks Lærerforenings 150 års jubilæum. Vi undersøger nærmere i forhold til 

kapacitet for både overnattende gæster og i den store sal. 

 

14. Udkast til retningslinjer for håndtering af forældreklager mv. (10 min.) 
På seneste fællesudvalgsmøde arbejdede vi med hhv. ”Retningslinjer for håndtering af 

forældreklager” samt ”Retningslinjer for håndtering af sager vedrørende mistanke om vold eller 

overgreb fra en medarbejder”. 

1) Kredsstyrelsen følger op på arbejdet, og beslutter det videre forløb 

Udsættes til næste møde. 

 

Bilag: Kredsudsendelse 060/2023 

 

15. Orienteringspapir om, hvem der kan undervise i folkeskolen  (20 min.) 
1) Konsulenten gennemgår orienteringspapiret. 

2) Kredsstyrelsen drøfter indholdet. 

Konsulenten gennemgik orienteringspapiret, som derefter blev uddybet og drøftet. 

 

16. Lån af lokaler         (5 min.) 
Der er udtrykt ønske om en status på, om det igen i fremtiden bliver muligt at bruge skolens lokaler 

til private arrangementer.  

1) MBL orienterer 

Der skulle komme noget på papir inden længe, men det tyder ikke på, at ønsket imødekommes. 

. 

17. Punkter til næste møde (/kommende møder) 
• Sammen om Skolen i Hvidovre 

• Udkast til retningslinjer for håndtering af forældreklager mv. 

• Bisiddersamtaler (videndeling fra kursus) – evt. på intern temadag i stedet? 

• Generalforsamling 

• Intern temadag 

• Medlemsweekend 

• OK24 

 

18. Eventuelt 
I lyset af de pågående overenskomstforhandlinger blev tillidsrepræsentanterne gjort opmærksom 

på, at det skal formidles til alle medlemmer, at man bør få opdateret sine kontaktoplysninger i 

vores medlemssystem. Enten ved henvendelse til kredskontoret, eller via ”min side” på 

www.dlf.org.  

https://dlfinsite.dlf.org/infobase/item/502682/details?8

